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سرمقاله

چرخه اوراق شدن اقتصادی
ادامه از صفحه یک

کشوری که سرمایه گذاری در زیرساخت ندارد، 
با مشکل نگهداری و استهلاک در کلیت اقتصاد 
مواجه می شود. اقتصاد ایران زمانی که مستهلک 

شود، هزینه هایش بالاتر می رود.
بنگاه ها  از  قیمت دلار، خیلی  و  تورم  این  با 
هزینه هایشان  خانه ها  حتی  و  کسب وکارها  و 
وقتی چیلر یک خانه  مثال،  برای  بالا می رود. 
در فرمانیه خراب می شود، خانواده هایی که در 
فرمانیه زندگی می کنند، هزینه تعویض آن چیلر 
را نخواهند داشت. در کسب وکار هم به همین 

شکل است.
بهره وری  کلا  که  می شود  باعث  اتفاق  این 
از  یک سری  و  ببندد  رخت  ایران  اقتصاد  از 
این،  و  دهند  ادامه  نتوانند  دیگر  کسب وکارها 
تشکیل  زیرا  است،  ایران  خطر  بزرگ ترین 
سرمایه ثابت ناخالص منفی است، حرکت رو 
به جلو ندارد و از آن طرف، سرمایه گذاری در 
زیرساخت ها افول می کند. به این شکل، دچار 
روزمرگی بسیار خطرناک در اقتصاد ایران بودیم 

و حالا هم هستیم.
ما با سرعت به سمت اوراق شدن همه جانبه 

اقتصادی حرکت می کنیم.

خبر

اخبار

حضور لاریجانی، زاکانی و باهنر در 
ویژه برنامه انتخاباتی

رادیو اقتصاد با هدف ایجاد انگیزش مخاطبان 
در  حضور  برای  جامعه  حداکثری  مشارکت  و 
انتخابات ویژه برنامه هایش را روی آنتن می برد. 
مدیر گروه حکمرانی اقتصادی رادیو اقتصاد با 
اشاره به نقش رسانه ها در امر تبلیغات انتخاباتی 
تاکید می کند: رسانه ها همچنان نقش بسزایی 

در امر اطلاع رسانی دارند.
مهدی شیار، برنامه ساز و مدیر گروه حکمرانی 
اقتصادی رادیو اقتصاد در گفت وگویی با ایسنا 
با اشاره به الزام اهتمام رسانه ها در آگاه سازی 
آنها  حداکثری  مشارکت  تشویق  و  مخاطبان 
سهم  رسانه ها  کرد:  بیان  مهم  تکلیف  این  در 
بسزایی در شکل دادن به آگاهی مردم و قضاوت 
اصلح،  افراد  انتخاب  مورد  در  آنها  داوری  و 
شناخت برنامه  ها، شعارها و وعده  های انتخاباتی 
علیرغم  آمده  عمل  به  تحقیقات  طی  دارند. 
تفرقه افکنی های رسانه های خارجی، رسانه ملی 
هنوز از محبوبیت و مطلوبیت در بین آحاد مردم 
اطلاعات  و  اخبار  مخاطبان  و  است  برخوردار 
موثق را با استناد از رسانه ملی دریافت می کنند.
رادیو  در  باهنر  و  زاکانی  لاریجانی،  حضور 

اقتصاد
وی درباره برگزاری انتخابات دوازدهم مجلس 
پیش  انتخابات  است:  معتقد  اسلامی  شورای 
یکی از مهم ترین رویدادهای سیاسی، اجتماعی 
با فراگیری بالا در کشور است و در این راستا 
دوره  شروع  با  و  آذر  ابتدای  از  اقتصاد  رادیو 
تبیینی برنامه سازی در حوزه انتخابات، فعالیت 
خود در این حوزه را با ویژه برنامه ها و برنامه های 

مستمرش آغاز کرده است.
او درباره معرفی ویژه برنامه صفحه دوازدهم 
اعلام می کند: این برنامه با هدف بررسی اهمیت 
مجلس شورای اسلامی در تصمیم گیری های 
کلان اقتصادی کشور به روی آنتن می رود و با 
حضور کارشناسان و مسئولان همچون علیرضا 
رضا  محمد  لاریجانی،  جواد  محمد  زاکانی، 
باهنر، منوچهر متکی، حجت الاسلام غلامرضا 
مصباحی مقدم، داود دانش جعفری، آیت الله 
سید  مصری،  عبدالرضا  آبادی،  نجف  دری 
مورد  را  انتخابات  اجرایی  روند  نبوی  مرتضی 

بررسی قرار می دهد.
اقتصاد  رادیو  اقتصادی  گروه حکمرانی  مدیر 
ادامه می دهد: از نقاط قوت این برنامه می توان 
سیاسی  مختلف  احزاب  نمایندگان  حضور  به 
در  آنان  نقش  بررسی  ضمن  که  کرد  اشاره 
مشارکت مردم در انتخابات، زمینه هم افزایی 
بیشتر در بین آحاد مردم و احزاب و مجلس نیز 

تایید محاکمه سلاح ورزی در دادگاه؟
حسین سلاح ورزی رئیس اتاق بازرگانی ایران در 

دادگاه انقلاب در حال محاکمه است.
یکی   ،۱۴۰۲ دی   ۲۳ شب  اکوایران،  گزارش  به 
حسین  محاکمه  از  کشور  از  خارج  رسانه ها ی 
سلاح ورزی رئیس اتاق بازرگانی صنایع و معادن و 
کشاوری ایران به اتهام توهین به آیت الله خمینی 
و رهبر انقلاب در دادگاه انقلاب تهران خبر داد. 
رویدادی که سلاح ورزی روز )۲۴ دی( آن را تایید 
کرد. براساس اطلاعات موجود، معاون دادستان 
عمومی و انقلاب تهران دستور صدور قرار جلب 
به دادرسی بازپرس و صدور کیفرخواست را علیه 
آیت الله  به  توهین  اتهام  به  ورزی  حسین سلاح 
خمینی و رهبری در دادگاه انقلاب تهران مطرح 
کرده است و سلاح ورزی در حال محاکمه است. 
البته هنوز نتایج رای شعبه ۲۹ دادگاه انقلاب تهران 
اعلام نشده است. برخی معتقدند، این سیاست 
ماهه  جدال ۸  به  دادن  پایان  برای  دولت  جدید 
دولت و اتاق بازرگانی بر سر ریاست سلاح ورزی 
است. اظهارنظری که درحال حاضر نمی توان آن را 
تایید کرد. چون تاکنون قوه قضائیه از اتاق و به تبع 

آن رییس اتاق ایران حمایت کرده است.

میرتاج الدینی خبر داد
تصویب افزایش ۲۰ درصدی حقوق 

شاغلان در سال آینده
عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ 
از مصوبه این کمیسیون درباره افزایش ۲۰ درصدی 
آینده خبر داد و گفت:  حقوق شاغلان در سال 
سال  در  کارکنان  حقوق  مالیاتی  معافیت  سقف 

آینده ۱۲ میلیون تومان تعیین شد.
حجت الاسلام سیدمحمدرضا میرتاج الدینی در 
تلفیق  کمیسیون  کرد:  اظهار  ایسنا  با  گفت وگو 
امروز در ادامه بررسی جزییات لایحه بودجه وارد 
بخش حقوق شاغلان و بازنشستگان شد. براین 
اساس کمیسیون تصویب کرد که میزان افزایش 
آینده  سال  در  دولت(  ) کارکنان  شاغلان  حقوق 
میزان  این  دولت  لایحه  در  که  باشد  درصد   ۲۰
۱۸ درصد آمده بود. وی بیان کرد: میزان افزایش 
حقوق بازنشستگان نیز ۲۰ درصد تعیین شد، البته 
بازنشستگان علاوه بر ۲۰ درصد، شامل ۴۰ درصد 
اجرای متناسب سازی حقوق بازنشستگان براساس 
برنامه هفتم توسعه هم می شوند. میرتاج الدینی 
حقوق  مالیاتی  معافیت  سقف  همچنین  افزود: 

کارکنان ۱۲ میلیون تومان در ماه تعیین شد.
این عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۳ 
بیان کرد: کمیسیون تلفیق تصویب کرد که حداقل 
حقوق شاغلان در سال آینده ۱۰ میلیون تومان و 
حداقل حقوق بازنشستگان ۹ میلیون تومان باشد.

عنوان  به  موارد  این  شد:  یادآور  میرتاج الدینی 
مصوبه کمیسیون تلفیق است و در صورت تصویب 
در صحن علنی و تایید شورای نگهبان اجرا خواهد 

شد.

مشارکت حداکثری در انتخابات 
منجر به تثبیت جایگاه کشور در 

عرصه بین المللی می شود
عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای 
در  ثبات  ایجاد  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس 
اقتصاد و معیشت مردم یک گام موثر برای ارتقای 
امیدواری مردم و افزایش مشارکت در انتخابات به 

شمار می رود.
ابوالفضل ابوترابی در گفت وگو با ایسنا، درباره 
مردم  مشارکت  افزایش  در  تاثیرگذار  مولفه های 
در انتخابات، بیان کرد: یکی از مولفه هایی که در 
حضور مردم پای صندوق های رای موثر است، این 
است که مسئولان سعی کنند فضایی که اکنون در 
حوزه اقتصاد و معیشت مردم حاکم است به ثبات 
برسد و از سرعت گرانی ها کاسته شود و بازار به 

یک ثباتی دست پیدا کند.
اینکه ما به حضور مردم  بیان  با  ادامه  وی در 
در پای صندوق های رای نیاز داریم، اظهار کرد: 
مشارکت حداکثری مردم در انتخابات از بعد بین 
اکنون  دشمن  چراکه  است  اهمیت  حائز  المللی 
برای عدم حضور مردم در پای صندوق های رای 
برنامه ریزی انجام داده است. نماینده مردم نجف 
آباد در مجلس شورای اسلامی، ادامه داد: دشمن 
برای ایجاد انشقاق های داخلی و گسل هایی که 
رای  صندوق های  پای  آمدن  از  را  مردم  می تواند 
منصرف کند، برنامه دارد تا بعد با نیامدن مردم پای 
صندوق های رای گسل های جدیدی ایجاد کند پس 

مردم باید این نکات را در نظر بگیرند.
این عضو کمیسیون امور داخلی تاکید کرد: پس 
ما و دولتمردان باید برای افزایش مشارکت مردم 
در انتخابات در وهله اول ایجاد ثبات در بازار را 
در اولویت قرار دهیم. از این جهت وظیفه ما چند 
برابر است اما می تواند در مشارکت مردم تاثیرگذار 

باشد.

بررسی  نتایج  اعلام  با  خبرآنلاین،  گزارش  به 
دست  نگهبان،  شورای  توسط  صلاحیت ها 
اصلاح طلبان برای ارائه لیست در انتخابات خالی شد 
و برخی از اعضای این جریان معتقدند که نمی توانند 
برای انتخابات لیستی ارائه کنند. سعید نورمحمدی، 
عضو شورای مرکزی حزب ندای ایرانیان، در گفتگو با 
خبرآنلاین، بیان کرده بود؛ »مجموع افرادی که در 
تهران و شهرستان ها تایید شدند، ۳۰ نفر هستند. 
وقتی گفته می شود ۳۰ نفر یعنی مجموع تهران و 
شهرستان ها تایید صلاحیت شدند، به این معنی 
که در شهرستان ها حدود ۲۰ نفر تأیید صلاحیت 
شده اند. بنابراین حدود ۲۴۰ کرسی هم امکان حمایت 
از کسی را نداریم. مگر اینکه قرار باشد از اصول گرایان 
حمایت کنیم که چنین سیاستی لااقل در دستور کار 

حزب ندای ایرانیان نیست.«
در همین راستا، اسماعیل گرامی مقدم، سخنگوی 
حزب اعتماد ملی، در گفتگو با خبرگزاری خبرآنلاین 
اعتدالیون  و  اصلاح طلبان  میان  ائتلاف  احتمال  از 
خبر داد و بیان کرد: »بیشتر باید منتظر باشیم و 
ببینیم شورای نگهبان، نتایج اعتراضات را چه اعلام 
خواهد کرد و بعد از آن برخی از احزاب اصلاح طلب 
و اعتدالیون یک لیست دست وپا شکسته را ببندند.«
وی همچنین با انتقاد از شورای نگهبان و عملکرد 
دولت بیان کرد: »اقداماتی که در پیش گرفته شده 
و علاوه بر ایجاد فشارهای روحی و روانی در زندگی 
مردم، محدودیت های اجتماعی و ... را در پی دارد، 
و در راستای ناامید کردن مردم است. اگر شورای 
مشارکت  افزایش  دنبال  به  حاکمیت  و  نگهبان 
این  کند.  ناراضی  و  ناامید  را  مردم  نباید  هستند، 
قبیل موانعی که بر سر راه مردم به نام قانون ایجاد 
می کنند در جهت ناراضی کردم مردم پیش می رود 
و نشان از آن دارد که کسی دغدغه مشارکت را در 

شورای نگهبان و دستگاه های نظارتی ندارد. «
گرامی مقدم،  اسماعیل  گفت وگوی  مشروح 

سخنگوی حزب اعتماد ملی را در ادامه می خوانید.
تاییدصلاحیت  وضعیت  گرامی مقدم!  آقای   
شدگان برای انتخابات مجلس در حزب اعتمادملی و 

دیگر احزاب اصلاح طلب به چه صورت است؟
 تعداد زیاد و گسترده ای از نامزدهای حزب ما 
و جریان اصلاح طلب ردصلاحیت شدند. شاید در 
از  یا  کرده  ارائه  لیستی  نتوانیم  حوزه ها  درصد   ۹۰
دارند، حمایت  به اصلاح طلبی  نامزدی که گرایش 
کنیم. نامزدهای انتخابات مختص به جریان اصولگرا 

هستند.
حال باید دید بعد از یک ماه که شورای نگهبان نتایج 
اعتراضات را اعلام می کند، چه وضعیتی پیش خواهد 
آمد. بارها اعلام کردیم که روند ردصلاحیت ها، در 
راستای منویات رهبری و تاکید ایشان بر مشارکت 
حداکثری نبود. مشارکت حداکثری نیازمند رقابت و 

تابع یک به یک است.
به نظر می رسد افرادی در دستگاه نظارت هستند 

که برای افزایش مشارکت و رقابت ها نگرانی ندارند، 
به همین دلیل بسیاری از نامزدهای در جریان اصلاح 

طلب ردصلاحیت شدند.
ائتلاف اصلاح طلبان و اعتدالیون وجود  احتمال 

دارد
 ممکن است لیست اصلاح طلبان در تهران، با 

کمتر از ۳۰ نفر بسته شود؟
 به نظرم این امکان وجود دارد. بیشتر باید منتظر 
باشیم و ببینیم شورای نگهبان، نتایج اعتراضات را 
چه اعلام خواهد کرد و بعد از آن برخی از احزاب 
دست وپا  لیست  یک  اعتدالیون  و  اصلاح طلب 

شکسته را ببندند.
 یعنی ممکن است یک ائتلافی بین اعتدالیون و 

اصلاح طلبان شکل بگیرد؟
 بله، ممکن است.

 چقدر احتمال جابه جایی در حوزه های انتخابیه 
کاندیداهایتان وجود دارد؟

جابه جایی  امکان  اگر  اما  ندارم  اطلاعی  من   
وجود داشته باشد، احتمالا برخی از نامزدهای تایید 

صلاحیت شده این اقدام را انجام بدهند.
جریان تندرو به دنبال مشارکت پایین و تصرف 

مجلس هستند
اعتراض  از  آماری  شما  گرامی مقدم!  آقای   

کنندگان به نتایج ردصلاحیت ها در حزب متبوعتان 
دارید؟ اساسا امیدی وجود دارد بعد از بررسی دوباره 

نامزدها تایید شوند؟
 تقریبا همه افرادی که در انتخابات ردصلاحیت 
شدند، به نتایج اعتراض کردند. حال باید دید شورای 
نگبهان چقدر دغدغه مشارکت را دارد، اگر دغدغه 
که جذب  نفر  هزار  این  باشد،  داشته  را  مشارکت 
جریان  اما  می شوند.  تایید  هم  بالاست،  آرایشان 
تندرو که در حاکمیت هستند، به رای مردم اهمیتی 
نمی دهند و همواره می گوید با این سطح از مشارکت، 
پیروزی ما مسلم است؛ به دنبال این هستند که 
مشارکت در انتخابات پایین بوده تا مجددا به آمال و 

آروزهای خود برسند و مجلس را تصرف کنند.
مجلس نمایندگانی می خواهند که مطالبه گر باشند 
و مطالبات مردم را به صورت مداوم پیگیری کنند تا از 
این جهت مردم به حاکمیت و رفع مشارکت امیدوار 
برگزاری  ردصلاحیت ها،  قبیل  این  با  اما  باشند. 
انتخابات نه تنها رافع مسئله مطالبات مردم نیست 

بلکه مدام به نارضایتی آنان اضافه خواهد کرد.
رقابت بین اصواگرایان، مشارکت بالا را رقم نمی زند

 علاوه بر شورای نگهبان، چقدر عملکرد دولت 
خودروها  توقیف  اینترنت،  گرانی  مثل  اقداماتی  و 

به خاطر حجاب و ... مشارکت زدا است؟

و علاوه بر  گرفته شده  پیش  در  که  اقداماتی   
مردم،  زندگی  در  روانی  و  روحی  فشارهای  ایجاد 
در  دارد،  پی  در  را   ... و  اجتماعی  محدودیت های 
راستای ناامید کردن مردم است. اگر شورای نگهبان 
و حاکمیت به دنبال افزایش مشارکت است، نباید 
مردم را ناامید و ناراضی کند. این قبیل موانعی که 
بر سر راه مردم به نام قانون ایجاد می کنند در جهت 
ناراضی کردن مردم پیش می رود و نشان از آن دارد 
که کسی دغدغه مشارکت را در شورای نگهبان و 

دستگاه های نظارتی ندارد.
در این مدت باقی مانده باید همه فکر و ذهن دولت 
و حاکمیت، امیدوار کردن مردم نسبت به انتخابات 
باشد اما همچین روندی مشاهده نمی شود و شعاری 
برخورد می شود. تصورشان این است که بر اثر یک 
رقابت درونی بین جریان اصولگرا، می توان مشارکت 
را افزایش داد در حالی که گذشته نشان داده است 
که سبد آرای اصولگرایان ثابت بوده و مشارکت بالا 

را رقم نمی زند.
 پیش بینی شما از مشارکت مردم در انتخابات 

چیست؟
 اگر بخواهیم خوشبینانه به مشارکت فکر کنیم 
مانند سال ۹۸ خواهد بود و این امکان را هم دارد که 

کمتر باشد.

سخنگوی شورای نگهبان از موافقت شورای نگهبان با متناسب سازی 
حقوق بازنشستگان و مخالفت این شورا با مصوبه کاهش مدت سربازی 

خبر داد.
به گزارش ایسنا، هادی طحان نظیف سخنگوی شورای نگهبان صبح 
امروز یکشنبه در نشستی خبری به ارایه گزارشی از طرح ها و لوایح 
بررسی شده توسط شورای نگهبان پرداخت و گفت: لایحه برنامه هفتم 
توسعه لایحه مفصل و مهم و اثرگذاری برای ۵ سال آینده کشور بود 
که حدود ۲۸۰ صفحه بود که ۱۰۰ صفحه بیشتر از برنامه ششم توسعه 
بود؛ برای برر سی این لایحه جلسات متعدی را در شورای نگهبان در 

این زمینه تشکیل دادیم.
وی با بیان اینکه کار های کارشناسی فراوانی نسبت به این لایحه در 
شورای نگهبان صورت گرفت، افزود: جلسات و دیدار های متعددی با 
برخی مسئولان از جمله رئیس جمهور و تعدادی از وزرا و معاونین و 
همچنین رئیس مجلس و اعضای کمیسیون تلفیق و نیز مسئولان عالی 
قضایی در صحن شورای نگهبان درباره برنامه هفتم توسعه برگزار شد.

سخنگوی شورای نگهبان گفت: نظر نهایی شورا درباره برنامه هفتم 
به مجلس اعلام شد؛ در مواردی شورای نگهبان با اصل لایحه مشکلی 
نداشت، اما نسبت به اجرا، قیودی باید ذکر می شد لذا با تاکید بر 
پذیرش اصل بسیاری از احکام، نسبت به برخی اجزا ابهاماتی مطرح 
شد. طحان نظیف عنوان کرد: در فصل اول با عنوان رشد اقتصادی در 
بند ج ماده ۴ موضوع امکان استعلام برخط اشخاص مطرح شده بود 
که اصل حکم مورد تایید شورا بود، اما جزئیات آن مورد اشکال فق های 
شورای قرار گرفت. همچنین درباره لزوم اطلاع رسانی ممنوع الخروخی 

به اشخاص پیش بینی شده بود که مورد تایید شورا قرار گرفت.
وی افزود: در فصل دوم لایحه برنامه که مربوط به اصلاح نظام بانکی 
است، ابهاماتی درباره برخی احکام مربوط به اصلاح ساختار بودجه 
وجود داشت که به مجلس اعلام شد. هم چنین درباره برخی احکام 
مربوط به مولد سازی دارایی های دولت نیز ابهاماتی از سوی شورای 

نگهبان مطرح شده است.
سخنگوی شورای نگهبان گفت: در فصل مربوط به نظام مدیریت 
یکپارچه منابع آب، درباره برخی احکام مربوط به محصولات صادراتی 
ابهاماتی وجود داشت که به مجلس اعلام شد. در فصل  پر آب بر 

ظرفیت  افزایش  موضوع  سلامت  نظام  ارتقای  به  مربوط  چهاردهم 
پزشکی تخصصی مطرح بود که نسبت به اصل آن ایرادی نبود، اما 
نسبت به متن آن ابهاماتی وارد بود. همچنین حکم مربوط به الزام دولت 

به تغذیه شیر رایگان در مدارس مورد تایید شورای نگهبان قرار گرفت.
طحان نظیف گفت: بند الحاقی ماده ۱۱۴ که مربوط به انتقال سازمان 
ثبت به وزارت دادگستری بود، مغایر اصل ۱۶۰ قانون اساسی شناخته 
شد. وی با اشاره به وضعیت بررسی لایحه عفاف و حجاب گفت: لایحه 
حمایت از خانواده از طریق ترویج فرهنگ عفاف و حجاب نیز پیشتر 
با ایرادات و ابهاماتی از سوی اعضای شورای نگهبان واقع شد که در 
صورت رفع آن ها از سوی مجلس، مجددا توسط شورای نگهبان مورد 

بررسی قرار می گیرد.
به گزارش ایسنا، سخنگوی شورای نگهبان در ادامه درباره نظر شورای 
نگهبان درخصوص متناسب سازی حقوق بازنشستگان گفت: حکم 
برنامه هفتم درباره متناسب سازی حقوق بازنشستگان خلاف موازین 
شرع و قانون اساسی شناخته نشد و ظرف ۳ سال بازنشسته باید ۹۰ 

درصد حقوق شاغلین را دریافت کند.
وی درباره مصوبه کاهش مدت سربازی گفت: مصوبه کاهش مدت 

سربازی با ابهاماتی روبرو شد که به مجلس ارجاع داده شد.
طحان نظیف در پاسخ به پرسش دیگری درباره نظر نهایی شورای 
نگهبان درباره برگزاری انتخابات الکترونیک گفت: جلسات متعددی در 
این زمینه برگزار شد و وزارت کشور پیشنهادات متعددی در این زمینه 
داشت که در جلسه اخیر شورای نگهبان با پیشنهاد این وزارتخانه در 

چارچوب قانون موافقت کرد.
وی در پاسخ به پرسشی درباره عملکرد سامانه مردم ناظر اظهار کرد: 
این سامانه مربوط به ایام انتخابات است و هنوز گزارشی را دریافت 
نکرده است؛ به دنبال آن هستیم تا امسال بجز روز رای گیری، در ایام 
تبلیغات نیز این سامانه مورد استفاده قرار بگیرد. سامانه داوطلب مبنای 
ارتباطات ما با داوطلبان است و در ای دوره از انتخابات تمام تعاملات ما 

با داوطلبان از طریق این سامانه صورت گرفته است.
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخی درباره طرح انتقاداتی درباره نحوه 
اجرای تحقیقات محلی در خصوص بررسی صلاحیت ها اظهار کرد: 
اصل موضوع تحقیقات پیش بینی قانون است و پرسش هایی که در این 

پروسه پرسیده می شود بر اساس موازین قانونی است و افرادی که این 
کار را انجام می دهند آموزش هایی در این زمینه می بینند. این تحقیقات 
درباره افراد شناخته شده نیست بلکه برای افرادی است که شناختی از 
آن ها وجود ندارد. طحان نظیف در ادامه در پاسخ به پرسشی درباره 
تاکید قانون انتخابات مجلس بر استفاده عادلانه داوطلبان از امکانات 
دولتی گفت: همه دستگاه ها بر اساس قانون باید فهرست امکاناتی که 
می شود از آن استفاده کرد را اعلام کنند و هیئت های استانی در این 
زمینه اقدام لازم را انجام دهند. وی در پاسخ به پرسشی درباره ادعای 
برخی جریانات سیاسی درباره رد صلاحیت از سوی شورای نگهبان به 
دلیل نقد دولت یا دستگاهی دیگر تاکید کرد: نه انتقاد از دولت و نه 
انتقاد از دستگاه ها و نه انتقاد حتی از شورای نگهبان دلیل رد صلاحیت 
نیست و ما در میان تایید صلاحیت شدگان افرادی را داریم که مکرراً 
به شورای نگهبان انتقاداتی را وارد می کردند. الحمدلله تمام جریانات 
تایید صلاحیت شدگان  تعداد  و  دارند  انتخابات حضور  سیاسی در 
بالاست و به این تعداد نیز اضافه خواهد شد. در بررسی صلاحیت ها 

هنوز مرحله اظهار نظر شورای نگهبان باقیست.
سیاسی  جریانات  به  توصیه هایی  در  نگهبان  شورای  سخنگوی 
کشور تاکید کرد: انتخابات در درجه اول یک امری ملی و نه جناحی 
و گروهی است و دارای ابعادی بین المللی و آثاری برای کشور است 
لذا همه جریانات سیاسی باید مسائل مربوط به منافع ملی و اتحاد و 
انسجام را در عین وجود رقابت های انتخاباتی مورد توجه قرار دهند. 
همچنین احزاب و گروه ها باید کارنامه سوابق خود را به مردم ارائه دهند 
و برنامه های پیش روی خود را به مردم بگویند؛ اگر این اتفاقات بیفتد و 
در فضایی با رعایت اخلاق انتخاباتی رخ دهد، فضا برای رقابتی گرم و 

پرشور و انتخابی آگاهانه فراهم می شود.
طحان نظیف در پاسخ به پرسشی درباره اعلام اینکه فرصت برای 
بررسی صلاحیت ۳۰ درصد از کاندیدا ها فراهم نشده است؟ گفت: این 
موضوع در صحبت های وزیر کشور درباره هیئت های اجرایی مطرح 
شد و ارتباطی با شورای نگهبان نداشته است. اتفاقا ما اعلام کردیم که 
بخاطر اصلاح قانون انتخابات و فرصت بیشتری که قانون اعلام کرده 
بود، در همین انتخابات عدم احراز ها کاهش چشمگیری صورت گرفته 

است؛ لذا آن ۳۰ درصد ارتباطی به شورای نگهبان ندارد.

احتمال ائتلاف اصلاح طلبان و اعتدالیون در انتخابات مجلس چقدر است؟

آرایش انتخاباتی اصلاح طلبان بدون نامزد
سخنگوی حزب اعتمادملی گفت: مجلس نمایندگانی می خواهند که مطالبه گر باشند و مطالبات مردم را به صورت مداوم پیگیری کنند تا از این جهت مردم 
به حاکمیت و رفع مشارکت امیدوار باشند. اما با این قبیل ردصلاحیت ها، برگزاری انتخابات نه تنها رافع مسئله مطالبات مردم نیست بلکه مدام به نارضایتی 

آنان اضافه خواهد کرد.

الحمدلله تمام جریانات سیاسی در انتخابات حضور دارندسخنگوی شورای نگهبان: 

تقریبا همه 
افرادی که 

در انتخابات 
ردصلاحیت 

شدند، به نتایج 
اعتراض کردند. 

حال باید دید 
شورای نگبهان 
چقدر دغدغه 

مشارکت را 
دارد، اگر دغدغه 

مشارکت را 
داشته باشد، 

این هزار نفر که 
جذب آرایشان 

بالاست، هم تایید 
می شوند

و  فرقه ها  مذاهب،  همه  بین  مشترک  موضوع  فلسطین  گفت:  رئیس جمهور 
گویش ها در جهان اسلام است که امروز البته از مسئله اول جهان اسلام به مسئله 

اول جهان بدل شده است.
به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی صبح روز یکشنبه در کنفرانس بین المللی 
»طوفان الاقصی و بیداری وجدان بشری« که به همت »مجمع تقریب مذاهب 
اسلامی« برگزار شد، با اشاره به فلسفه تشکیل این مجمع برای تحکیم اخوت اسلامی 
تصریح کرد: مجمع تقریب مذاهب اسلامی ضمن تلاش برای ارتقای احترام متقابل 
میان مذاهب و نیز تحکیم اخوت اسلامی، نهایتا به دنبال تشکیل امت واحده اسلامی 
و برقراری عدالت برای بشریت است. وی مهمترین مسئله امروز جهان اسلام را 
موضوع فلسطین دانست و افزود: امام خمینی)ره(  سال ها پیش از پیروزی انقلاب 
اسلامی مهمترین مسئله جهان اسلام را آزادی قدس شریف معرفی کرد و امروز این 
اجتماع به اعتبار پرداختن به مسئله اصلی و موضوع مشترک همه مذاهب، فرقه ها 
و گویش ها در جهان اسلام حائز اهمیت بسیاری است؛ مسئله ای که امروز علاوه 

بر جهان اسلام، مسئله اول جهان بشریت و همه وجدان های بیدار بشری است.
وی با اشاره به این که »امروز همه وجدان های آزاد و بیدار جهان متوجه مسئله 
فلسطین مظلوم و مقتدر است«، اظهار داشت: برای پرداختن به مهمترین موضوع 
جهان اسلام، به ویژه در نشست صاحبان اندیشه و فرهیختگان ابتدا باید تحلیل 
صحیحی از قضیه داشته باشیم. باید سابقه قضایا و آغاز روند اشغال و مظالم به 

ملت فلسطین را به دقت بررسی و مرور کرد. رئیس جمهوری با بیان این که »از 
همان ۷۵ سال قبل که روند اشغال و کشتار سرزمین و مردم فلسطین آغاز شد، 
۲ رویکرد در برابر این روند وجود داشت«، گفت: از همان ابتدا یک دسته افراد به 
دنبال ایستادگی و مقاومت در برابر مظالم رژیم غاصب صهیونیستی و حامیان او و 

دسته ای دیگر به دنبال سازش و کنار آمدن مقابل این ظلم و تعدی بودند.
وی خاطرنشان کرد: رویکرد طرفدار سازش هیچ گاه به نتیجه نرسید چرا که طرف 
مذاکره و سازش او به هیچ وجه اهل پایبندی به میثاق و پیمان نبوده و نیست. اساسا 
یکی از ویژگی های جریان سلطه  ظالم و ستمگری که امروز بر جهان و بشریت ظلم 
می کند آن است که به پیمان شان وفادار نیستند. بیش از ۴۰۰ بیانیه، قطعنامه و 
مصوبه در عرصه بین المللی علیه رژیم صهیونیستی صادر شده که این رژیم همه 
را نقض کرده است. وی ادامه داد: در مقابل رویکرد و جریان مقاومت در لبنان، 
فلسطین، سوریه، عراق، یمن  و جای جای جهان اسلام شکل گرفت چرا که تنها راه 
در مقابل زیاده خواهی، ظلم و تعدی راه فقط مقاومت و ایستادگی می دانست. 
وقتی جریان ظالم منطق و مذاکره را برنمی تابد، تنها منطق در مقابل او ایستادگی 

و مقاومت است.
رئیسی گفت: جریان مقاومت از آنچه در جمهوری اسلامی ایران و تحت رهبری 
امام راحل عظیم الشان ما اتفاق افتاد و ایستادگی این ملت در مقابل آمریکایی ها، 
غربی ها و حکومت دست نشانده آنها در این سرزمین جواب داد، الگو گرفت و لذا 

شاهد پیروزی های مکرر فلسطینیان و جریان مقاومت در برابر صهیونیست ها در 
جنگ های ۳۳ روزه، ۲۲ روزه، ۸ روزه، ۲ روزه بودیم و امروز نیز رژیم صهیونیستی 
با وجود قریب به ۱۰۰ روز جنایت نتوانسته به هیچ کدام از اهداف خود برسد و 
پیروز این میدان نیز قطعا فلسطینیان مظلوم و مقتدر خواهند بود و شکست از آن 
صهیونیست هاست. وی در ادامه تحلیل رخدادهای فعلی در غزه و فلسطین افزود: 
برخی ها می خواهند اینگونه القا کنند که شروع رخدادهای جاری از هفتم اکتبر است، 
اما این تحلیل صحیح نیست؛ سابقه این رخدادها به ۷۵ سال جنایت و کشتار و 
ویرانی باز می گردد. از سوی دیگر رژیم صهیونیستی پاسخ دهد که چرا مردم کرانه 
باختری که تحت توافق به اصطلاح صلح هستند و مسلح نیز نیستند، در ماه های 

اخیر بیش از ۲۰۰ شهید داده اند.
وی با بیان این که »امروز دست برتر و حق متعلق به کسانی است که به مقاومت 
باور دارند و با خلاقیت و ابتکارات خودشان از ایستادگی با سنگ به مقاومت با 
موشک و پهپاد دست یافته اند«، اظهار داشت: جمهوری اسلامی ایران بارها به شکل 
رسمی، با آوای بلند و بدون هیچ لکنت زبانی اعلام کرده که از جریان مقاومت و 
حق ملت فلسطین حمایت می کند. اساسا همه باید از کسانی که از هویت، دین، 

سرزمین و خانواده خود در برابر تجاوزگران دفاع می کنند، حمایت کنند.
رئیس  جمهوری با تاکید بر این که »پاسخ ۷۵ سال اشغال، کشتار و ظلم، در وهله 
اول پایان اشغال و در وهله بعد مجازات و طلب خسارت از متجاوز است«، تصریح 

کرد: تداوم اشغال در هیچ مکتب حقوقی و نزد هیچ وجدان آزاده ای برای کسی 
مشروعیت و مالکیت ایجاد نمی کند. چه کسی می پذیرد که تداوم اشغال برای 
اشتغالگر حق مالکیت و مشروعیت خلق کند؛ تداوم اشغال فقط خسارت و کیفر 

تجاوزگر را بیشتر می کند.

رئیسی در کنفرانس بین المللی طوفان الاقصی و بیداری وجدان بشری: 
فلسطین از مسئله اول جهان اسلام به مسئله اول جهان بدل شده است
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